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TOIVO-OHJELMAN JOHTORYHMÄN KOKOUS  
 

Aika:  torstaina 30.9.2021 klo 14.00-16.00 
 
Paikka:  Teams 
 
Osallistujat:  Puheenjohtaja  

Osastopäällikkö Kari Hakari STM (poissa) 
   

Varapuheenjohtaja  
Johtaja Minna Saario STM  

  
Jäsenet 
Sosiaalineuvos Eveliina Pöyhönen, STM HPO (saapui kohdassa 4 klo 14.09) 
Erityisasiantuntija Jussi Lind, STM OHO  
Neuvotteleva virkamies Jani Heikkinen, VM 
Tietoylijohtaja Pekka Rissanen, THL 
Johtaja Kari-Pekka Mäki-Lohiluoma, Kela (poissa varalla Marina Lindgren) 
Ylijohtaja Markus Henriksson, Valvira (saapui kohdassa 4.1 klo 14.19) 
Johtaja Päivi Husman, Työterveyslaitos (poissa) 
Johtaja Sari Kujala, Fimea (poissa) 
Erityisasiantuntija Maria Pernu, Kuntaliitto 
Kehitysjohtaja Merja Tepponen, Eksote (poistui kohdassa 4.2.1 klo 14.59) 
Tietopalvelujohtaja Arho Virkki, TYKS 
Muutosjohtaja Jaakko Herrala, Pirkanmaan liitto (poissa) 
Johtava hoitaja Eija Peltonen, Kysteri  
Ylilääkäri Miia Palo, Lapin sairaanhoitopiiri (poissa) 
Perusturvajohtaja Sanna Svahn, Espoon kaupunki (poissa, varalla Tommi Kuukka 
Espoon kaupunki, poistui kohdassa 4.2.1 klo 15.02) 
  
Asiantuntijajäsenet 
Toimitusjohtaja Mirva Antila, DigiFinland Oy 
 
Sihteeri 
Erityisasiantuntija Mikko Huovila, STM 
Tekninen sihteeri Saija Halme, Valvira 
 
Muut osallistujat 

 Projektipäällikkö Juhana Valo, STM 
 Hankepäällikkö Maarit Rötsä, THL  

Kehityspäällikkö Elina Välikangas, DigiFinland Oy 
Erityisasiantuntija Minna Klemettilä, STM 

 
1) Kokouksen avaus ja läsnäolijat 

 
Päätös: Avattiin kokous klo 14.02 ja todettiin läsnäolijat. 
 

2) Kokouksen esityslistan hyväksyminen  
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Päätös: Hyväksyttiin esityslista. 

 
3) Edellisen kokouksen muistio 

 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 

4) Toivo-ohjelman tilanne  
 

Juhana Valo (STM) esitteli Toivo-ohjelman tilanteen: 
 

• Toivo-ohjelman vuosisuunnitelman 2022 ehdotus on valmistunut. STM:n johtoryhmä ja 
Toivo-ohjelman ohjausryhmä ovat käsitelleet ja hyväksyneet ehdotuksen. 

• Hankerahoitus Toivo-ohjelman jatkokaudelle on varmistunut, mutta RRF-rahoituksen 
kokonaismäärä ei toistaiseksi ole tiedossa. 

• Sote-ICT-jatkoselvityksen lausunnot on käsitelty, mutta selvitystä tullaan jatkamaan, sillä 
kansallisen tietoalustan tavoitetila vaatii vielä selkeyttämistä. 

• Toivo-ohjelma osallistui Kuntamarkkinoille 15.-16.9.2021. 
• Toivo-ohjelman hyväksytyt kumulatiiviset kustannukset ovat n. 7,7 miljoonaa euroa 

30.9.2021 mennessä. Ohjelma pysynee budjetissa. 
• Toivo-ohjelman riskit ovat laskeneet eikä mikään riski uhkaa ohjelman tai sen 

osahankkeiden toteuttamista. 
 

4.1 Virta-hanke  
 
Elina Välikangas (DigiFinland Oy) esitteli Virta-hankkeen tilanteen: 
 

• Työskentely alueiden kanssa on jatkunut Virta-hankkeen tietojohtamisen verkostossa, 
asiasisältöjen kehittämistyöryhmissä sekä mm. ohjaus- ja koordinaatioryhmissä. Lisäksi 
käsitemalleja on päivitetty vähimmäistietosisältövaatimuksiin ja uusia testauksia on 
käynnistynyt alueilla. 

• Virta-hankkeella ei tällä hetkellä ole merkittäviä riskejä. 
• Alueiden oman arvion mukaan aikataulussa ja tuotosten laajuudessa on haasteita, mutta 

tuotosten laadussa ja hyödyissä ollaan suunnitellulla tasolla. Henkilöstöriski on jälleen 
hieman noussut, minkä arvioidaan liittyvän hyvinvointialueiden organisoitumiseen. 

• Esiteltiin Virta-hankkeen materiaalipankin kautta valmistuneita tuotoksia. 
 

4.2 Valtava-hanke 
 
Maarit Rötsä (THL) esitteli Valtava-hankkeen tilanteen: 
 

• Esiteltiin Valtava-hankkeen tuotosten edistymistä. Tuotoksia julkaistaan 
hankeorganisaatioiden verkkosivuilla ja tavoitteena on koota niitä myös Innokylään. Lisäksi 
tavoitteena on lisätä viestintää valmistuneista tuotoksista loppuvuoden aikana. 

• Valtava-projektien sisältötyöt etenevät hyvin, kun taas riskeissä korostuvat teknisiin 
toteutuksiin liittyvät haasteet. 

• Valtava-hankkeen rahoitusriski on laskenut, mutta tekniset riskit sekä tavoitteiden ja 
tulosten saavuttamisen riskit ovat nousseet. 

 
4.2.1 Valtava-hankkeen tavoitteiden päivitys 
 

https://digifinland.fi/toimintamme/virta-hanke/materiaalipankki/
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Maarit Rötsä (THL) esitteli Valtava-hankkeen tavoitteiden saavuttamisen tilannearvion ja 
loppuvuoden töiden priorisointia: 
 

• Esiteltiin Valtava-hankkeen tavoitteiden tilannearvio: 
• Tiedontuotantoprosessien uudistamisen osalta tavoite tullaan pääosin 

saavuttamaan. 
• Tietorakenteiden yhtenäistämisen ja niiden toimeenpanon osalta odotetaan, että 

hankkeen tavoitteet saavutetaan. 
• Raportoinnin uudistamisen osalta keskeinen tavoite uuden raportointipalvelun 

toteuttaminen ei toteudu. 
• Sote-tiedonhallinnan tavoitetilan mukaisen tiedonhallintaratkaisun toteuttamisen 

osalta ei ole varmuutta, tullaanko tavoitteet saavuttamaan. 
• Esiteltiin toimenpiteet, joilla esitetään edettävän tiedonhallintaratkaisun kehittämisessä 

loppuvuoden ajan. 
 

Päätös: Merkittiin tiedoksi Valtava-hankkeen tavoitteiden saavuttamisen tilannearvio. 
 
Päätös: Hyväksyttiin esitetty eteneminen tiedonhallintaratkaisun kehittämisessä loppuvuoden 2021 
aikana. Etenemisen tilanne tarkistetaan Toivo-ohjelman ohjausryhmässä 28.10.2021. 

 
5) Toivo-ohjelman vuosisuunnitelma 2022  

 
Juhana Valo (STM) esitteli Toivo-ohjelman vuosisuunnitelman 2022: 
 

• Käytiin läpi tiedolla johtamisen organisoitumista sote-toimeenpanon kansallisessa 
kokonaisuudessa sekä Toivo-ohjelman organisoitumista ja hallintamallia. 

• Esiteltiin Toivo-ohjelman sote-toimeenpanoa edistävät tavoitteet vuonna 2022. 
• Vuonna 2022 vähimmäistietosisältövalmistelun osalta edetään ensin talouden, 

taloudellisuuden ja palvelukykymittareiden kautta. Vähimmäistietosisältöasetuksen 
etenemistä voitaisiin käsitellä seuraavassa Toivo-ohjelman johtoryhmässä 10.12.2021.  

• STM:n johtoryhmä ja Toivo-ohjelman ohjausryhmä ovat käsitelleet ja hyväksyneet 
suunnitelman. STM:n johtoryhmä on korostanut tiukkaa priorisointia tavoitteiden 
saavuttamiseksi. 

• Esiteltiin ohjelman rahoitus vuonna 2022. 
• Valtava-projektien kustannusarvioesityksen raami on 4,5-5 miljoonaa euroa. 
• Valtava-hanketta rahoitetaan myös RRF-rahoituksella, mikä edellyttää, että 

hankkeessa kehitetään hoitoonpääsyn seurantaa, koronakriisin esiin nostamien 
tietopuutteiden korjausta sekä laatu- ja vaikuttavuustiedon kehittämistä.  

 
Maarit Rötsä (THL) taustoitti Valtava-hankkeen suunnittelua: 

 
• Aiottua pienempi rahoitus edellyttää töiden priorisointia ja nykyistä hankekautta 

matalampia tavoitteita. 
• Valtava-projektien sisältöihin on tulossa täsmennyksiä jatkosuunnittelun aikana. 
• Toivo-ohjelman tavoitteita vuonna 2022 saatetaan joutua laskemaan esitetystä riippuen 

siitä, voidaanko arkkitehtuuria toteuttaa.  
 

Päätös: Johtoryhmä käsitteli Toivo-ohjelman vuosisuunnitelman 2022 ja hyväksyi 
organisaatiokohtaiset vuosibudjetit vuodelle 2022 (Kela 1,1 miljoonaa euroa, THL 2,8 miljoonaa 
euroa ja Valvira 300 000 euroa). 
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6) Muut asiat 

 
Ei muita asioita. 

 
7) Seuraava kokous  

 
Seuraava Toivo-ohjelman johtoryhmän kokous järjestetään 10.12.2021 klo 12:00-14:00. 

 
8) Kokouksen päättäminen  

 
Päätös: Kokous päätettiin klo 15.54. 

 
 
 
Kokousmuistio  
 
Saija Halme 1.10.2021 
 
Juhana Valo 5.10.2021 
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